



équivalent à la carte N°5 « L'Oisans au bout des pieds »



VÉNÉON

La Selle



GETTING THERE :

From Saint Christophe, whether on foot or by car, the car park just after the hamlet of Les Prés is the starting point of the path that crosses the stream of Torrent du Diable. As time goes by, this path will delight you with its numerous flowers, waterfalls, edible berries, snow patches, its wildlife and history that you'll discover at the refuge.

Take your time to enjoy these magic moments with these scents, colours, lights, tastes and sounds. The last hour of climb takes place in a very mineral environment, before the Glacier de la Selle comes into view. The stream you have followed takes its source in this glacier: perched on a grassy promontory, the refuge is located left-hand.

Lovers of glacier climbing (mountaineering equipment is compulsory) can also reach the refuge from the cable car of La Grave. Cross Le Glacier de la Girose towards the Col de la Lauze (1 hour; departure also possible from Les Deux-Alpes, from the ski lift of La Lauze reach the "col de La Lauze"). Cross over the Col de la Lauze and go down the south face to reach the refuge, located directly below the mountain pass. It takes one to two hours

depending on the amount of snow.

FROM THE HUT :

Hiking

Approach of the Glacier de la Selle: 1 hour

Mountaineering and ski touring

-Col du Replat (3335m - 2 ½ hours). Easy snow climb. It is possible to cross towards the Refuge of Le Châtelieret.

-South Tête du Replat (3428m – F). 30 minutes from the Col. Snow ridge early in the season.

-East summit of Le Râteau (3807m). 4 ½ hours PD.

-West summit of Le Râteau (3790m). 5 hours PD.

-Pointe Thorant (3340m - 4 hours) D sup, excellent rock.

-Pointe d'Amont (5 hours – D), giving an access to the Refuge du Soreiller.

-Other rock climbs to be discovered at the refuge.

-The hut of La Selle is located on the itinerary of the « Haute route de l'Oisans » by ski.

📍 St Christophe en Oisans

▲ Altitude: 2 673 m

⚡ Height gain: 1 100 m

🕒 3 hours

🌸 Open: spring, then mid-June to mid-September, and on W-E between seasons. Off season: ask the hut keeper.

🛏 Number of places: summer 75 - winter 16

👤 Hut keeper: Marielle Mollaret & Benjamin Berthier - Owner: STD

☎ 04 76 79 56 56
off season 06 71 33 99 31

✉ ben.berthier@hotmail.fr

🌐 refugedelaselle.fr

📍 Departure point: St Christophe en Oisans, Leyrette hamlet

🗺 IGN map n° 3336 ET and 3436 ET

🚗 Access by public transport: early May to end of October: from Grenoble Transisère 3000 to Bourg d'Oisans then Transisère 3040 to St Christophe en Oisans.

🌲 Includes a section in the Parc.



👤 A WORD FROM THE HUT KEEPER

The Refuge de la Selle is all about having a great time together, whether over pre-dinner drinks while you watch the sunset, trying your hand at the Jeu du Palet (Shove ha'penny), enjoying great homemade dishes, your first overnight stay in a hut or the deckchairs put out to welcome you ...



SUR LE CHEMIN

A partir de Saint Christophe, à pied ou en voiture, le parking juste après le hameau des Prés constituera le point de départ du sentier, qui traverse le torrent du Diable. Ce sentier va, au fil des heures, vous enchanter par sa profusion de fleurs, ses cascades, ses baies gourmandes, ses névés, sa faune sauvage et son histoire, que vous pourrez découvrir au refuge.

Prenez le temps de savourer ces instants magiques avec ces senteurs, ces couleurs, ces lumières, ces goûts et ces sons.

La dernière heure de grimpe se fait dans un univers très minéral, avant de voir apparaître le glacier de la Selle, ce dernier donne sa source au torrent que vous avez longé ; le refuge se situe sur votre gauche, perché sur son promontoire herbeux.

Pour les amateurs de course glaciaire (équipement d'alpinisme obligatoire), il est également possible de rejoindre le refuge en partant du téléphérique de la Grave. Traverser le Glacier de la Girose en direction du Col de la Lauze (1 heure ; départ également possible de la station des 2 Alpes, du télésiège de la Lauze rejoindre le col de la Lauze). Franchir le col de la Lauze et descendre versant sud pour atteindre le

refuge qui se trouve à l'aplomb du col, en une à deux heures suivant l'enneigement.

A PARTIR DU REFUGE :

Randonnées à pied :

Approche du glacier de la Selle. 1h

Alpinisme et ski de randonnée :

-Col du Replat (3335m - 2h30). Course de neige facile. Possibilité de traverser vers le refuge du Châtelieret.

-Tête sud du Replat (3428m – F). 30 minutes du col. Arête de neige en début de saison.

-Sommet est du Râteau (3807m). 4h30 PD.

-Sommet ouest du Râteau (3790m). 5h PD.

-Pointe Thorant (3340m - 4 h) D sup, excellent rocher.

-Pointe d'Amont (5h – D), permettant de rejoindre le refuge du Soreiller.

-D'autres voies de rocher sont à découvrir au refuge. Le refuge de la Selle se situe sur le parcours de la haute route de l'Oisans à ski.



👤 LE MOT DES GARDIENS

Le refuge de la Selle, c'est de bons moments à partager : des apéros au soleil couchant, des défis au jeu du palet, de bons petits plats, une première nuit en refuge, des transats qui n'attendent que vous ...

📍 St Christophe en Oisans

▲ Altitude : 2 673 m

⚡ Dénivelé : 1 100 m

🕒 3h

🌸 Ouverture : printemps puis de mi-juin à mi-septembre et les WE en intersaison. Hors période se renseigner.

🛏 Capacité : été 75 - hiver 16

👤 Gardien : Marielle Mollaret et Benjamin Berthier
Propriétaire : STD

☎ 04 76 79 56 56
hors saison 06 71 33 99 31

✉ ben.berthier@hotmail.fr

🌐 refugedelaselle.fr

📍 Accès : St Christophe en Oisans, hameau de Leyrette

🗺 Carte IGN n° 3336 ET et n°3436 ET

🚗 Transport en commun : de début mai à fin octobre, Transisère 3000 Grenoble / Bourg d'Oisans, Transisère 3040 Bourg d'Oisans / St Christophe en Oisans.

🌲 Passage dans le Parc.

